
 

 

 

 

 

Statsråden 

Postadresse: Postboks 8013 Dep 0030 Oslo 

Kontoradresse: Kongens gate 20 Telefon* 22 24 90 90 

Org no.: 972 417 882 

Svar på spm. 1691 til skriftlig besvarelse fra stortingsrepresentant 
Andreas Sjalg Unneland om bevilgning til Enova 
Jeg viser til brev av 21. mars 2025 fra Stortingets president med spørsmål til klima- og 
miljøministeren fra stortingsrepresentant Andreas Sjalg Unneland. 

Spørsmålet lyder:  

«Hvor mye har blitt bevilget til Enova fra statsbudsjettet for 2022 og til i dag, og kan det bes 
om å få skilt ut a) hvor mye av dette som har gått til enøk og b) differansen i bevilgningen 
sammenlignet med hva regjeringen opprinnelig har foreslått til Enova i de ulike 
budsjettrundene?» 

Svar:  

Enova forvalter midlene i Klima- og energifondet. Overføringer til Klima- og energifondet 
fremgår av kap. 1428, post 50 i Klima- og miljødepartementets budsjett og kapittel 1825 post 
50 over Energidepartementets budsjett (fra og med 2024). 

Tabellen under viser overføringer til Klima- og energifondet inkludert påslaget på nettariffen 
for statsbudsjettet for 2022 til 2025.1 Kolonnene viser regjeringens forslag for hvert år, samt 
endelig bevilgning som Stortinget har vedtatt. Tallene er oppgitt i 1000 kroner.  
 

 

1 Tallene inkluderer ikke midler til midlertidig energitilskuddsordning for næringslivet (kapittel 1428, post 52).  
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Side 2 

 

     

Statsbudsjett år  Regjeringens forslag Vedtatt bevilgning  

2025  8 058 575 

Hvorav 6 781 575 over Klima- og 
miljødepartementets budsjett2, og 
1 277 000 over 
Energidepartementets budsjett  

9 158 575 

Hvorav 7 781 575 over Klima- og 
miljødepartementets budsjett, og 1 
377 000 over Energidepartementets 
budsjett.  

2024  5 841 669 

Hvorav 5 661 669 over Klima- og 
miljødepartementets budsjett, og 
180 000 over 
Energidepartementets budsjett 

8 361 669 

Hvorav 7 481 669 over Klima- og 
miljødepartementets budsjett, og 880 000 
over Energidepartementets budsjett 

2023  4 536 183 5 436 183  

2022  

(Regjeringen 
Solberg)  

3 384 013  4 134 013 

 

Bevilgninger på henholdsvis 880 mill. kroner og 687 mill. kroner over Energidepartementets 
budsjett i 2024 og 2025 var rettet mot virkemidler for energieffektivisering. Ut over dette har 
en betydelig del av den samlede bevilgningen til klima- og energifondet blitt benyttet til 
energieffektivisering.  

Enova har flere støtteprogrammer som bidrar til energieffektivisering. Enovas støtte til 
energieffektivisering i husholdninger består av ulike tiltak under Enovatilskuddet, og program 
rettet mot boligselskap og boligsameier. For både yrkesbygg og husholdninger innebærer 
programmene støtte til både energieffektivisering og lokal energiproduksjon, men også støtte 
til kartlegging av potensial for energieffektivisering. 

Tabellen på neste side viser Enovas vedtatte støtte til energieffektiviseringstiltak til 
yrkesbygg og husholdninger (inkl. boligselskap og boligsameier) fra 2022 og hittil i 2025. 
Tallene er oppgitt i 1000 kroner. 

  

 
2 Inkluderer 100 mill. kroner tilskudd til landstrøm (kap. 1428 post 52 på Klima- og miljødepartementets budsjett). 



 

 

Side 3 

 

År 2022 2023 2024 2025 - YTD Sum 

Yrkesbygg 102 000 175 000 798 000 126 000 1 074 000 

Husholdninger 318 000 791 000 738 000 128 000 1 847 000 

Sum 420 000 966 000 1 535 000 254 000 2 921 000 

 

Enova har i tillegg andre støtteprogrammer som bidrar til energieffektivisering. For eksempel 
innenfor industrien har Enova programmer rettet mot energibruk i industrien generelt, som 
inkluderer både energieffektivisering i stort og avkarbonisering av energibruk. Typiske tiltak 
er utnyttelse av overskuddsenergi, bruk av varmepumper samt elektrifisering av 
arbeidsprosesser, og fôrflåter. Enova har også støtteordninger for vamesentraler, fjernvarme 
og ulike fleksibilitetsløsninger som bidrar til redusert strømforbruk og mindre belastning på 
nettet. 

 

 

Med hilsen 

 
Andreas Bjelland Eriksen 
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